
 

25. oktober 2011

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsætter jeg hermed nedenstående spørgsmål 

til Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:

1. Hvilke initiativer påtænker Naalakkersuisut at iværksætte for at forbedre 

trafikforholdene for borgerne i Qeqertarsuaq?

(Medlem af Inatsisartut Andreas Uldum, Demokraterne)

Begrundelse:

Der er godt gang i trafikdebatten i øjeblikket. I Inatsisartut har vi eksempelvis netop haft en stor 

debat om Transportkommissionens betænkning. Det var en debat, der handlede om de store linjer 

i vort trafiksystem, og også en debat, hvor det flere gange blev fastslået, at ting tager tid.

Derfor mener jeg, at det er relevant at påpege et problem, hvor der i mine øjne ikke er tid til at 

vente, men hvor der bør handles med det samme. Det drejer sig om trafikforholdene til og fra 

Qeqertarsuaq.

Diskoline er reelt det eneste alternativ til Air Greenland. Og her er det værd at bemærke at dele 

af sejladsen foregår i åbent hav. Det betyder, at der er hyppige aflysninger på grund af vejret, og 

det har den konsekvens for borgerne, at deres røde billetter til Air Greenland risikerer at blive 

værdiløse, hvis de på grund af vejret på havet ikke kan nå deres planlagte fly i Aasiaat. 

Derudover er det som om, at trafikplanerne ikke hænger sammen. Der kan således være op til tre 

dages ventetid i Aasiaat, hvis man kommer fra Nuuk. Det er ikke holdbart. 

Spørgsmålet bedes besvaret inden for en frist på ti arbejdsdage.


